

# 肿瘤学杂志

2010年第16卷  
第2期目次

Journal of Oncology 2010, Vol. 16, No. 2 Contents

《肿瘤学杂志》中国科技核心期刊

电子投稿 zlxzz04@126.com

## 专题报道 Special Reports

### 肠肿瘤专题

- 手辅助腹腔镜外科治疗结直肠癌的技术优势和应用原则..... 李德川(81)  
Technical Advantage and Principle of Application on Hand-Assisted Laparoscopic Surgery for Colorectal Carcinoma ..... *LJ De-chuan*
- CO<sub>2</sub> 气腹对结肠癌 SW480 细胞株生长周期及 CD44 表达的影响..... 杨立涛 李伟 郑雪咏(84)  
Impact of CO<sub>2</sub> Pneumoperitoneum to the Cytocycle and CD44 Expression in SW480 Colon Cancer Cell ..... *YANG Li-tao, LI Wei, ZHENG Xue-yong*
- 塞来昔布对人结肠癌细胞 VEGF-C 表达的影响..... 李焱 张涛 高辉等(87)  
Effect of Celecoxib on VEGF-C Expression in Colon Cancer Cell Line ..... *LI Yan, ZHANG Tao, GAO Hui, et al.*
- 大肠癌组织 c-met 与 VEGF 的表达及意义..... 史继敏 范卫 叶宣光等(90)  
Expression of c-met and VEGF in Colorectal Cancer Tissues and its Significance ..... *SHI Ji-min, FAN Wei, YE Xuan-guang, et al.*
- Survivin mRNA、CEA mRNA 在大肠癌患者外周血中表达及意义..... 王金芝 燕善军(93)  
Expression of Survivin mRNA and CEA mRNA in Colorectal Carcinoma and Significance ..... *WANG Jin-zhi, YAN Shan-jun*
- 血清肿瘤标志物联合检测在大肠癌诊断中的价值..... 蒋晓婷(97)  
Diagnostic Value of Combination Detection of Serum Tumor Markers for Colorectal Cancer ..... *JIANG Xiao-ting*
- FOLFOX 方案辅助化疗治疗 43 例根治术后结直肠癌..... 姚海英 马少忠 商琰红等(100)  
Adjuvant Chemotherapy with FOLFOX Regimen in the Treatment for 43 Cases with Colorectal Cancer after Radical Resection ..... *YAO Hai-ying, MA Shao-zhong, SHANG Yan-hong, et al.*
- 高强度聚焦超声治疗 21 例结直肠癌肝转移..... 孙艳 伍强 林启平等(104)  
High Intensity Focused Ultrasound in the Treatment for 21 Cases with Hepatic Metastases from Colorectal Cancer ..... *SUN Yan, WU Qiang, LIN Qi-ping, et al.*



疼痛对社区恶性肿瘤患者抑郁情绪及生活质量的影响.....项玉林 朱盛 郑维锷等(152)  
Impact of Cancer Pain on Patients' Depression and Quality of Life in Community Patients with Malignancy  
.....XIANG Yu-lin, ZHU Sheng, ZHENG Wei-e, et al.

### 短篇报道 Case Reports

输尿管鳞癌 4 例诊断与治疗.....蔡冰 李叶平 张奕荣(154)  
Diagnosis and Treatment of 4 Cases with Ureter Squamous Cell Carcinoma.....CAI Bing, LI Ye-ping, ZHANG Yi-rong

### 综述 Reviews

中药抗肿瘤血管生成研究进展.....唐求 袁昌劲 聂彬等(155)  
Research Progress in Anti-tumor Angiogenesis with Chinese Medicine.....TANG Qiu, YUAN Chang-jin, NIE Bin, et al.  
抑癌基因在鼻咽癌中研究进展.....唐秋 胡巧英(158)  
Research Progress of Tumor Suppressor Genes in Nasopharyngeal Carcinoma.....TANG Qiu, HU Qiao-ying

### 读者·作者·编者 Reader·Author·Editor

《肿瘤学杂志》投稿须知.....(129)

英文审校 高永良 责任编辑 应倩 汪媛

**肿瘤学杂志(月刊)**  
第 16 卷第 2 期(总第 92 期)  
2010 年 2 月 20 日出版 1995 年创刊  
主 管 浙江省卫生厅  
主 办 浙江省肿瘤医院  
浙江省抗癌协会  
协 办 全国肿瘤防治研究办公室  
中国癌症基金会  
中国生物医学工程学会  
肿瘤靶向治疗技术分会  
出版 浙江《肿瘤学杂志》社  
杭州市半山桥广济路 38 号(310022)  
电话 (0571)88122280  
传真 (0571)88147297  
电子信箱 zlxzz04@126.com  
社 长 余传定  
主 编 毛伟敏  
编辑部主任 夏庆民  
印 刷 杭州长命印刷有限公司  
广告经营许可证 3300004000056  
国内发行 浙江省报刊发行局  
订 阅 全国各地邮局

**Journal of Oncology (Monthly)**  
Vol.16.No.2  
Established in 1995  
Charged with  
Sponsored by  
Assisted by  
Published by  
Director of Journal Agency  
Editor in Chief  
Director  
Printer  
Subscriptions  
Domestic  
Foreign  
YU Chuan-ding  
MAO Wei-min  
XIA Qing-min  
Hangzhou Changming Printing Co.Ltd.  
Distributor Zhejiang Post Office  
Local Post Office  
China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782,Beijing, China)